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HÚSVÉT VI. VASÁRNAPJA                       A év                       1– 3 oldal 

 

Olv.: ApCsel 8,5-8.14-17 – 1Pét 3,15-18 – Jn 14,15-21 

Jézus megígéri a Szentlelket 
                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

 

 

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek! Húsvét VI. vasárnapján a keresztény közösség sorsdöntő helyzetbe kerül, 
Jézus - aki az új keresztény életet készítette elő – búcsúzik, elköszön tőlünk, földi küldetését 
betöltötte! Jövő vasárnap az Úr mennybemenetelét ünnepeljük. A következő vasárnap 
pünkösd ünnepe, az új kereszténység valóságát, a Szentlélek világát nyilatkoztatja ki!  
 

Sorsdöntő kérdés volt a kis jeruzsálemi hívő közösség számára, hogy képes-e Jézus művét 
folytatni? Sorsdöntő helyzetben van ma a kereszténység Európában is: Képes-e Isten művét 
folytatni, a hívő közösségek által megjeleníteni a megváltást az emberiség javára? 

 

A mai szentmisét ajánljuk fel az európai kereszténységért! 

 

Kérjük az Isten vigaszát, az Isten segítségét, 
hogy a kereszténység  

ebben a helyzetben tudja folytatni küldetését 
a világ javára, az ember üdvössége érdekében! 

 

Szentbeszéd 

Jézus befejezte művét, 
amit az Atya rábízott! 

 

Kedves Testvérek!  
Jézus búcsúzik a világtól, de nem az apostoloktól, nem tőlük, nem tőlünk, - a hívők által az 
Egyház jelenlétében a világban marad. A szentmise bevezetőjében említettem, jövő vasárnap 
Urunk mennybemenetelének ünnepén, sajátos módon megünnepeljük Jézus elmenetelét ebből 
a világból. Vigasztalásul az apostolok a következőt hallhatták és jó, ha mi is meghalljuk: 
 

„Nem hagylak árván titeket! 

Elküldöm nektek a Szentlelket!” 

 

Az új kereszténység a Szentlélek világa, az Egyház ereje, aki erővel van jelen a mi egyéni 
életünkben is! Az árvaság egzisztenciális magány! A magány életellenes! A magányos ember  
bűnös, csak magára gondol, csak a saját lehetőségeivel foglalkozik. A magányos ember 
árvasága azt jelenti, hogy nem tud szeretni, ezért kiszolgáltatott, mindig egyedül van. 
 

Ha tud szeretni, ez azt jelenti, hogy beengedi az életébe a másik embert, ahhoz az emberhez 
igazítja a gondolkodását, vagyis igazodik hozzá, kedvében jár. Megszűnik az ember magánya! 
Jézus egzisztenciális vigaszról beszél. Hallottuk az evangéliumból, az Atya szeret Engem, Én 
szeretem az Atyát, Én szeretlek titeket és Jézus által az Atya szeret minket. Az Atya élete,  

Jézus élete bennünk van és a mi életünk az Atyában és Jézusban van. Ez az egzisztenciális 
vigasz, mert megszűnik az ember magánya! 
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Istennel kapcsolatosan bátorítóan halljuk: Előbb szeretett minket, vagyis Isten befogadott a 
szeretetébe, az életébe mindegyikünket! Jézus azt mondja: Én és az Atya egyek vagyunk, 
Jézus az Atya életében létezik. Szeressétek egymást, ahogy Engem szeret az Atya, ahogy Én 
szeretlek titeket! Megszűnik az ember magánya! Az ember közösségre jut Istennel, Jézussal, a 
másik emberrel. Jézus búcsúzik és ezt a vigasztalást mondja: Nem hagylak árván titeket, 
akkor ezzel azt is üzeni nekünk, ha figyelünk az Ő parancsaira, egymásra, akkor ez azt jelenti, 
hogy közösségben vagyunk Istennel, Jézussal, egymással. Ez az ember nagy lehetősége! 

 

Isten azt akarja, hogy minden ember szabaduljon meg az árvaságából, a magányából! Minden 
ember lépjen egyet előre és ne magának éljen! Isten tanítja, Jézus tanította földi küldetése 
során: éljünk egymásért, alkalmazkodjunk egymáshoz, igazodjunk egymáshoz. Figyeljünk 
egymás vágyaira, igényére. Ez csak akkor valósulhat meg, ha a másik embert beengedjük az 
életünkbe. Ez a nagy döntés jelenti azt, hogy behívjuk életünkbe az Isten Lelkét! Folytatódik 
bennünk és általunk ebben a világban Jézus élete, Jézus műve az emberek megmentése! 
 

A megváltás azt jelenti: szűnjön meg az emberek árvasága, magánya. Az emberek ne 
maguknak éljenek, hanem egymásért, a másikért! Ez az új kereszténység! Ez az új világ! Ez a 
megváltottak világa! A megváltott világ csodálatos, ha komolyan gondolunk erre. Csodálatos 
isteni műnek leszünk a részesei, ha megértjük Jézus bátorítását: Elküldöm nektek a Lelket! 

 

Ha befogadjátok a Lelket, akkor új életet élhettek. Jézus azt mondja a Lélekről, ő a vigasztaló, 
az igazság Lelke! Paraklétos, vigasztalás, a görög nyelvben azt jelenti, hogy ügyvéd. Jézus 
védi a mi ügyünket, a mi életünket akarja diadalra vinni. Amikor Jézus elbúcsúzik tőlünk, a 
Lélek a mi ügyvédünk, aki mindig a mi oldalunkon áll.  
 

A Lélek hét ajándékáról van szó, 
legyenek ezek általunk jelen a világban! 

 

A Lélek az értelem Lelke! Értsük, amit érteni kell, értsük az Isten tanítását. Amikor kezünkbe 
vesszük a Bibliát, értsük helyesen, jól, mit is vár tőlünk az Isten. Az istengyermekség lelkét, 
Atyánk van, mi gyermeki lélekkel figyelhetünk az Atya elvárásaira, intésére. Az Atya azt 
várja tőlünk, hogy gyermeki lelkünk a befogadás örömét hozza el mindenki számára, ahogy 
nekünk elhozza az örömöt az, hogy Isten befogadott bennünket. A Lélek az egység Lelke, 
mert minden emberi kapcsolat az egységet munkálja, egységben létezik, vagy célt tévesztett. 
 

A lélek a kitartás Lelke! Hány akadályt kell legyőzni az embernek, hogy előbbre jusson a jó 
úton, az Isten tervei szerint. Lehetne az összes többi lelki adományról is beszélni. Azért kell 
nekünk megszabadulni Isten segítségével, a Lélek erejével kicsinyes, önző önmagunktól, mert 
küldetésünk van. Jézus Krisztus ránk bízta művét:  
 

Menjetek el az egész világra 

és hirdessétek az evangéliumot minden teremtménynek! 

 

Mondjátok el, mutassátok meg az embereknek kapcsolataitok által, hogy megszűnt az 
árvaságunk, helyük van az életünkben, figyelünk egymásra és kedvükben járunk. Valamit 
megsejtsenek abból, hogy mit jelent a szeretet, aki szeretni tud, az mindezt az értéket jeleníti 
meg ebben a világban. Válságos helyzetben és kisebbségben volt a jeruzsálemi hívő közösség. 
Válságos helyzetben van ma is az európai kereszténység és sajnos kisebbségben van 
Európában. Sok mindent elszenvedtünk. El kell gondolkodni Jézus vigasztaló szavain, 
bátorításán: Nem hagylak árván titeket! Nem hagylak a magányban titeket!  
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Jézus megtanította nekünk, hogy ebből az árvaságból hogyan lehet kilábalni. Megtanultuk, mi 
a szeretet! Mit jelent az, hogy egymást befogadjuk az életünkbe!  

 

Ez az a közösség, ami az ember java! Ez az ember boldogsága! 

Megszűnik a magánya! Megszűnik az egyedülvalósága! 

Olyan létmód lesz a sajátja, 
amelyben ember a másik emberrel összetartozik! 

Mindehhez Jézus megígéri nekünk a Szentlelket! 

Pünkösd ünnepén külön is elmélkedünk erről, 
hogyan lehetünk mi szent, lelkes emberek 

a magunk üdvösségére, a világ javára! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Az Úr imádságát imádkozzuk, kérjük az Isten segítségét, hogy a 
Szentlélek működni tudjon bennünk és általunk ebben a világban. Isten válasza elveszi a mi 

árvasárunkat, magányunkat, mert ez nem emberi létmód. Az emberi létmód szeretetben, 
szeretetből élni! A vigasztalás az, hogy Isten szeret bennünket, Jézus szeret bennünket!  
 

Mindegyikünknek helye van Isten szeretetében! Mi szeretjük egymást, a másik embernek 
helye van az életünkben. Ez az emberi létünk, ez a közösségi élet. Ez a hívő életünk, a 
megváltottak élete! Isten előtt ennek a megvalósításáért könyörögjünk most. 
 

Mi Atyánk… 

 

Könyörögjünk 
Mindenható örök Isten, te Krisztus feltámadásában újjáteremtesz minket az örök életre, 
növeld bennünk a húsvéti szentség kegyelmét és az üdvösség Kenyerének erejét áraszd 
szívünkbe, Krisztus, a mi urunk által.                                                                                 Amen  

 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek!  
Az Isten áldása a Lélek erejét jeleníti meg mindegyikünk életében. Az első keresztények 
kisebbségben voltak, ugyanúgy mi itt Európában kisebbségben vagyunk. A világban mindig 
kisebbségben leszünk mi keresztények, mert másképpen gondolkodunk, más terveink, 
programjaink vannak, mint azoknak, akiknek ez a világ kínálja az élet összes lehetőségét. 
 

Isten az áldásával adjon nekünk segítséget és erőt, hogy ezt a helyzetet élni tudjuk. Legyünk 
tudatában annak, hogy olyan értékeket hordozunk, ami az emberek számára a megváltás 
világát idézi, azt, hogy szeretjük őket. Ezzel megmentjük őket a magánytól, a maguknak élés 
árvaságából. Jó lenne, ha egyre több embernek tudnánk biztatást adni azzal, hogy befogadjuk 
őket az életünkbe és közösséget vállalunk egymással! 
 

Ez az emberi élet létformája! 

 


